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Currently the tagged neutron method (TNM) is actively used to determine the elemental
composition of various substances: sinter, coal, iron and phosphate ores. The TNM consists in
irradiation of the substance under study with fast neutrons with an energy of 14 MeV and regis-
tration of the induced characteristic gamma radiation. Neutron tagging is carried out by an alpha
detector built in a neutron generator. The results of operation of TNM analyser for determination
of elemental composition of iron ore are discussed.

В настоящее время метод меченых нейтронов (ММН) активно используется для опреде-
ления элементного состава различных веществ: агломерационной шихты, угля, железных и
фосфатных руд. ММН заключается в облучении исследуемого вещества быстрыми нейтрона-
ми с энергией 14 МэВ и регистрации индуцированного характеристического гамма-излучения.
Мечение нейтронов осуществляется альфа-детектором, встроенным в генератор нейтронов. Об-
суждаются результаты работы ММН-анализатора для определения элементного состава желез-
ной руды.
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